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حمیــد ســجادی، وزیــر ورزش و جوانــان دیــروز در 
اســامی  شــورای  مجلــس  در  حضــورش  حاشــیه 
اظهــار داشــت: »بحــث اصلی مربــوط به اســتقال 
و پرســپولیس بــود و بر من تکلیف اســت کــه به جد 
پیگیــری کنــم و از حقــوق این 2 باشــگاه دفــاع کنم. 
هنــوز 5 روز دیگــر در ایــن خصوص فرصــت داریم، 
در یکــی دو روز گذشــته جلســات متعــدد حقوقــی 
داشتیم و پاسخی را هم آماده کردیم که خدمت آنها 
تقدیم شــد. چون AFC حق اعتراض داده بود از این 
فرصت اســتفاده می کنیم تا کم و کســرها مشــخص 
شــود.« او اظهار داشــت:  »برای من ســؤال اســت که 
چــرا از داخل برای حذف دو تیم اقدام شــده اســت. 
در اســتیناف یک فرصت یک ماهه و یک فرصت 3 
ماهه داده شده و در حالی که ما مشغول آماده سازی 
مدارک و راســتی آزمایی و در شــوک بودیم به یکباره 

دو هفتــه پیــش اعام شــد شــما 
دوبــاره  و  داریــد  فرصــت  روز   5
مدارک ارســال کنید. در پایان این 
5 روز مسئولان باشگاه تمام کار و 
زندگی خود را گذاشته و مدارک را 
تهیه کرده اند. یکســری تکالیف از 
ســال 2016 باقی مانــده بود که به 
قــول امروزی ها حواله به ماه های 

بعد داده شــده و دلخوش به مجوز های موقت شده 
است. هنوز هم کسی در این زمینه به ما پاسخ نداده 
اســت. فدراســیون فوتبــال رابط مــا با خارج از کشــور 
)AFC( اســت کــه هنوز کســی پاســخ نداده اســت.« 
وزیــر ورزش و جوانــان افزود:  »همین مســائل باعث 
ســهل انگاری و کاهلی شد و محیط بین الملل جدی 
گرفتــه نشــد. اینهــا در 3-4 ماه گذشــته جمع شــد و 

همکاران ما زحمات زیادی کشیدند 
و مالکیت 2 باشگاه را برطرف کردند. 
برای واگذاری دورخیز خوبی صورت 
گرفــت. در اواخــر بهمن مــاه فرایند 
و  می شــود  آغــاز  خصوصی ســازی 
مــا بــه AFC تضمیــن دادیــم. وقتی 
باشــگاهی وارد بورس می شــود باید 
شاخصه هایی داشته باشد. همکاران 
مــا در دولــت، وزارت اقتصــاد و دارایــی و بــه دســتور 
بــا  و  تــاش کردنــد  ریاســت جمهــوری همه گونــه 
را  خــود  تــاش  تمــام  خارجــه  وزارت  دیپلماســی 
کرده ایــم که 2 تیم در آســیا حفظ شــوند. هنوز هم از 
فرصت باقی مانده استفاده می کنیم و حرف حقمان 
را در بحث بین الملل فوتبال ثابت خواهیم کرد چون 

در 4-5 ماه اخیر ما کم کاری خاصی انجام ندادیم.«

گروه ورزشی/ با وجود گذشــت چنــد روز از خبر حذف 3 
تیم استقال، پرسپولیس و گل گهر از آسیا، اظهار نظرها 
درخصوص این ماجرا کماکان ادامه دارد. در این میان، 
دیروز علی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت در نشست 
خبری درباره حذف این سه تیم از لیگ قهرمانان آسیا 
گفت: »این موضوع از سال 201۶ )13۹۴( مطرح بوده و 
متأسفانه در داخل به طور جدی به موضوع توجه نشده 
است. همان طور که اهالی فوتبال می دانند کنفدراسیون 
فوتبال آســیا )AFC( استانداردهای خاص خود را برای 
حضور باشــگاه ها در لیگ قهرمانان آسیا دارد و امسال 
عــاوه بــر حــذف دو تیــم ایرانی، شــاهد حــذف برخی 
تیم های مطرح عربستان، امارات، ژاپن  و کره  جنوبی از 
لیگ قهرمانان آسیا 2022 هستیم.« او یادآور شد: »البته 
ظاهراً عمده موارد خواســته شــده AFC محقق شد اما 
متأســفانه مشــکات متعددی از گذشــته باقــی مانده 
و الان همــه بخش هــای دولــت در کنــار مدیــران هر دو 
باشگاه و مسئولان فدراسیون در حل مسائل باقیمانده 
فعــال و دغدغه منــد و پــای کار هســتند و امیدواریــم 
مدیران هر دو تیم و مســئولان فدراســیون فوتبال نیز با 

انجام وظایف و پیگیری های خود بتوانند در جهت حل 
مشکل و حضور تیم های پرطرفدار ما در لیگ قهرمانان 
آســیا قدم بردارند.« رئیس شورای اطاع رسانی دولت 
اظهار داشــت: »البته طبق گزارشــی که به من داده اند، 
ظاهــراً در ایــن مورد هنــوز فرصت اســتیناف خواهی را 
داریم و اقدامات اصلی ســاختاری هم به همت وزارت 
ورزش و جوانــان و همراهــی وزارت اقتصــاد و دارایــی و 
ســازمان خصوصی سازی و ســازمان بورس انجام شده 
است. اعتقاد دولت اداره مردمی استقال و پرسپولیس 

است.«
ë  فــوری بررســی  درخواســت  فوتبــال  فدراســیون 

اساسنامه را بدهد
 موضــوع حــذف ایــن ســه تیــم تنهــا چالــش فوتبــال 
ایران نیســت و تأیید اساســنامه فدراســیون هم یکی از 
موضوعات اصلی اســت کــه می تواند فوتبــال ایران را 
با تهدیدی جــدی مواجه کند. فدراســیون بین المللی 
فوتبــال )فیفــا( در آخرین ماه های ســال ۹۸ بــا ایراد از 
اساســنامه فوتبال ایران موجب شد فدراسیون فوتبال 
یک ســال با سرپرست اداره شــود و بعد از رفع ایرادات 

فیفــا مجــوز برگــزاری انتخابــات از ســوی ایــن نهــاد 
بین المللی صادر شد. فیفا بعد از انتخاب شهاب الدین 
عزیزی خــادم یک ســال بــه ایــران فرصــت داد تأییــد 
نهایی اساســنامه را به فدراســیون جهانی ارســال کند. 
اساســنامه فدراســیون فوتبال ابتدا در مجمع عمومی 
فدراســیون تصویب و از طریــق وزارت ورزش به هیأت 
دولت رفت. اساســنامه فدراســیون فوتبــال هم اکنون 
در مجلس شــورای اســامی در نوبت بررسی قرار دارد 
و بنــا بــه اخبار منتشــره  ایران باید تا دهم اســفند 1۴00 
آن را به فیفا ارســال کند. بر همین اساس علی نیکزاد، 
نایب رئیــس مجلس دیروز در حاشــیه بازدیــد از ایرنا 

اظهار داشت: »بررسی طرح و لایحه در مجلس پروسه 
قانونی دارد و با مصاحبه کار پیش نمی رود. فدراسیون 
بــرای حــل ایــن مشــکل درخواســت بررســی فــوری 
اساسنامه را به کمیسیون فرهنگی ارسال کند.  مجلس 
برای بررســی طرح و لایحه ها، پروســه مشــخصی دارد 
و کســی نمی تواند بــه این نهاد قانونگذار برای تســریع 
در بررســی طرح هــا و لایحه هــا فشــار بیــاورد. لایحه ها 
بایــد زمانبندی لازم در کمیســیون مربوطــه را طی کند 
و در صحن بررســی شود. البته برای برخی طرح ها نیز 
فوریــت داریم.« او با بیان اینکه برخی مواقع  تأخیر در 
بررســی یک طرح موجب خســارت می شــود، تصریح 

کــرد: »برخی طرح هــا برای بررســی در مجلس نیاز به 
قید فوریت دارد. تأخیر در بررسی برخی از این طرح ها 
موجب خســارت و تســریع آن موجب رسیدن سود به 
کشور می شود. اگر قرار باشد یک لایحه با طرح فوریت 
بررســی شــود، باید دولت یا نهاد مربوطه درخواســت 
فوریت آن را به کمیسیون و هیأت رئیسه بدهد. تاکنون 
از سوی فدراسیون فوتبال درخواستی در زمینه بررسی 
فوری  اساســنامه فدراســیون به مجلس ارســال نشده 
اســت. اگر فدراســیون درخواســتی دارد بایــد به هیأت 
رئیســه و کمیســیون فرهنگــی ارســال کند.« نیکــزاد با 
بیان اینکه اساسنامه فدراسیون در کمیسیون فرهنگی 
بررسی خواهد شــد، گفت:  »فدراسیون اگر باور دارد که 
خطــری متوجه فوتبــال ایران اســت، باید درخواســت 
بررسی فوری اساسنامه را به کمیسیون مربوطه ارسال 
کنــد تــا ما بر اســاس منافــع ملــی و ورزش ایــران آن را 
بررسی کنیم. اکنون برخی در رسانه ها، مسائلی مطرح 
می کنند اما با مصاحبه کار به جایی نخواهد رسید، چون 
بررسی هر طرح و لایحه ای نیاز به پروسه زمانی خاص 

خود را دارد.«

ما مقصریم آقایان!
روزی  پنج،شــش  تقریبــاً 
اســت که از حذف استقال 
آســیا  از  پرســپولیس  و 
می گذرد. مروری بر اخباری 
کــه در ایــن مــدت منتشــر 
ایــن  دهنــده  نشــان  شــده 
است که کســی نمی خواهد 
قصــه حذف را به گردن بگیرد. از داریوش مصطفوی 
)کــه آن شــب طــوری رفتــار کــرد کــه باورمــان شــده 
قدم هــای مثبتی برای فوتبال ایران برداشــته( گرفته، 
تــا فتــح الله زاده، صــدری، آجرلــو و خیلی هــای دیگر 
که مدیــران فوتبالی ایــن مملکت بوده انــد. متهمان 
شــماره یک؛ ایــن بار لبــاس دیگری بر تــن کرده اند و 
با قــرار گرفتن در صــف منتقدین حــالا دنبال مقصر 
می گردنــد! قصــه، قصه جالبی شــده اســت و آقایان 
مدیر از این می گویند که: »کی بود کی بود من نبودم«!
بدون تعارف همه شما مقصرید! نمی شود تک تک 
اســم آورد، امــا آقایــان چشــم های تان را بــاز کنید و 
ببینیــد خودتان زمانــی که مدیر بودید چــه کارهایی 
کردید؟ امضای تک تک شــما پای برگه های تاریخی 
فوتبــال هســت و دیگر آنهــا را کــه نمی توانید کتمان 
کنیــد؟ دیگر گذشــته زمانی که خیلی از مشــکات با 
پســته و فــرش ایرانی لاپوشــانی می شــد. دیگر حتی 
ریــش گــرو گذاشــتن و زعفــران اعــای قائنــات هم 
جــواب نمی دهد. این بار کنفدراســیون فوتبال آســیا 
پایــش را در یک کفش کرده تا ســاختار فوتبال ایران 
را مطابق اســتانداردهای روز درست کند.هر چند که 
ساختار خود AFC هم غلط است و خیلی از ضوابط 
در آن رعایت نمی شــود )مثــل آزاد نکردن پول های 
بلوکه شــده ایران در فوتبالی که ادعای غیر سیاســی 
بــودن دارد( اما هر چه که هســت آنها مرجع فوتبال 
آســیا هســتند و در زمینــه استاندارد ســازی حتــی بــا 
کشــورهای توســعه یافته مثل ژاپن و کره جنوبی هم 

شوخی ندارند.
تــا  نــداده  اجــازه  و  ایســتاده   AFC دیگــر  بــار  ایــن 
سندســازی ها و دروغ هایــی که خودمان هــم باورمان 
شــده بود شــاخ و برگ بگیرند. آقایــان؛ به جای اینکه 
انگشــت اتهام را به ســمت دیگران بگیریــد، به جای 
اینکــه خودتــان را پرتــاب کنیــد تــوی قلب هــواداران 
بیایید از دورانی که خودتان در رأس کار بودید و اتفاقاً 
برای دو تیــم کاری نکردید حرف بزنید. همه، تکه ای 
از ایــن پــازل هســتید و نمی توانیــد تاریــخ را تحریــف 
کنیــد. فوتبال مســموم و آلوده ایران آنقــدر در باتاق 
نالایقــی فــرو رفتــه که یکــی مثل شــما تریبــون دارد، 
مصاحبه می کند و تمام تاشش این است تا خودش 
را قهرمان جلوه بدهــد! آقایان؛ اگر هیچ کدام از اینها 
را بــه گــردن نمی گیرید ایــرادی ندارد، مــا مقصریم! 
مــا مقصر هســتیم که ســال ها بــه نفراتی چون شــما 
اعتماد کردیم، در ورزشگاه ها و مطبوعات پشت شما 
درآمدیــم و همــه جوره کنارتان بودیــم. این من، ما و 
امثال ما بودیم که زود همه چیز را فراموش می کنیم 
و باور داریم که بهترین ها برای استقال و پرسپولیس 

همین شماها بودید!

مرتضی رضایی
روزنامه نگار

تقدیر از خانواده کنت در کنار بابانوئل
در مراسمی که به میزبانی شهرداری اصفهان برای تجلیل از 

پیشکسوتان و ورزشکاران اصفهانی برپا شده بود، تجلیل دوجانبه ای 
از سه عضو خارجی سپاهان یعنی کریستوفر کنت، گولسیانی و تکسیرا 

شد؛ تجلیلی که طی آن هم مقامات شهرداری اصفهان از این سه 
عضو تشکر و قدردانی کردند و سال نو میادی را تبریک گفتند و هم 

باشگاه سپاهان تقدیر ویژه و صمیمانه ای از آنها داشت. جالب اینکه 
کنت دروازه بان اتریشی سپاهان به  همراه همسر و فرزندانش به این 

مراسم آمده بود و در کنار بابانوئل از آنها تقدیر شد.

 عکس 
روز

مجمــع عمومــی انتخاباتــی فوتبال 
اســتان گیان دیروز بــا حضور رئیس 
شــد.  برگــزار  فوتبــال  فدراســیون 
شهاب الدین عزیزی خادم در رابطه 
با نقش این اســتان در فوتبال کشــور 
فدراســیون  »امــروز  داشــت:  اظهــار 
فوتبــال پرچمــدار توســعه و عدالت 
بــه  آن  از  مهمــی  بخــش  و  اســت 

تاش های باشگاه های کشــور برمی گردد تا بتوانند به 
حصول بهترین نتیجه کمک کنند. در فوتبال به دلیل 
نبــود تعامل، رغبتی برای همکاری نبــوده، ولی امروز 
نــگاه تعاملــی دارد. در شــرایط  فوتبــال  فدراســیون 
وضعیت اقتصادی کنونی کشــور، پیروزی های فوتبال 
ملــی باعث شــده قدم کوچکی در راســتای شــادابی و 
احترام و خوشــحالی ملت برداریم. با صعود سریع و 
تاریخی تیم  ملی به جام  جهانی قطر این نشاط به کل 

جامعه تزریق می شود.«
او تأکید کرد: »در یک ســال گذشته وضعیت تیم های 
ملی ســخت و اســفبار بود. ولی تیم ملی و فدراسیون 
فوتبــال از ایــن شــرایط ســخت و بــا وجــود خســتگی 
مفرط، از عادت به باخت گذر کرد و حالا هر ایرانی در 
هر جای دنیا به این تیم ملی افتخار می کند و فوتبال 
آســیا با احترام و تعامــل به تیم ملی نگاه می کند. در 
داخل کشــور هم باید فضا به ســمتی بــرود تا همگی 
در کنــار هم  با نگاه تواضــع و عمل گرایانه اقدام  کنیم 
و فدراســیون در ایــن راســتا ســعی دارد تــا بــا بهبــود 
عملکرد خود و تاش بیشتر گذر از این مسیر را نشان 
 دهد. توسعه فوتبال کشور با استفاده از ظرفیت ها در 
دستور کار فدراســیون فوتبال قرار دارد و توسعه همه 

جانبــه از دیــد ایــن فدراســیون یــک 
امر مهم اســت.« رئیس فدراســیون 
نــگاه  و  فوتبــال در مــورد پیشــرفت 
فدراســیون بــه فوتبال بانــوان افزود: 
»عدالــت و توســعه فوتبــال و نــگاه 
در  رویکردهــای  مهم تریــن  توازنــی 
دســتور کار فدراســیون فوتبــال قــرار 
دارد. بانــوان فوتبــال کشــور شــانه به 
شــانه تیم هــای ملــی بزرگســالان حرکــت می کنند و 
ایــن موضــوع نشــان می دهد کــه می تــوان از تجارب 
این رشــته در گذشته اســتفاده کرد.« عزیزی خادم در 
رابطه با افرادی که ســعی در ســنگ اندازی در مســیر 
فدراســیون فوتبــال دارنــد، افــزود: »کســانی که قصد 
تخریــب دارنــد، بدانند اولین آســیب را به خودشــان 
می زننــد. چــون فدراســیون فوتبال خیلی شــفاف کار 
خود را انجام  می دهد و از سوی دیگر مردم هوشیارند 
و می داننــد که این فدراســیون برای کمــک به فوتبال 
رو به رشــد آمده اســت. ایــن افراد بدانند تــا روزی که 
هســتیم اجــازه نمی دهیم که حتی در اوج مشــکات 
اقتصــادی و در اوج موفقیت تیم های ملی در مســیر 
فوتبال، ســنگ اندازی کنند و با قدرت در مســیر رشــد 
و توســعه و موفقیــت گام برمی داریــم. ایران بهترین 
تیــم آسیاســت و بالاترین رتبه را هم به دســت آورده 
اســت.« او در پایــان پیرامون بحث اساســنامه و لزوم 
توجه به آن بیان کرد: »اساســنامه فدراســیون فوتبال 
ارسال شده و تا اوایل اسفند زمان داریم تا نمایندگان 
مجلس نگاه ویژه ای به آن داشــته باشــند و می دانیم 
نمایندگان اشراف کامل دارند و کمک خواهند کرد تا 

مشکلی برای فوتبال به وجود نیاید.«
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عیسی خانه نشین شد
تأیید پارگی رباط صلیبی آل کثیر

سجادی: این که »چرا از داخل برای حذف دو تیم اقدام شده« برای من هم سؤال است عزیزی خادم: نمایندگان مجلس نگاه ویژه ای به اساسنامه داشته باشند

سخنگوی دولت: اعتقاد دولت اداره مردمی استقلال و پرسپولیس است

انتقاد وزیر ورزش از فدراسیون فوتبال تیم ملی از عادت به باختن گذر کرده است

مادران ورزشکار 
فرزندان ایران

عیســی آل کثیــر مهاجــم پرســپولیس که در جریــان دیدار تیمــش مقابل پدیده مصــدوم شــد و از زمین بیرون 
رفت، با دردســر بزرگی مواجه شــده و فصل بیســت و یکم خیلی زود برایش به پایان رســید. علیرضا حقیقت، 
پزشــک پرســپولیس گفــت: »با توجــه به تصویربــرداری انجام شــده و نظر کمیســیون پزشــکی، آســیب دیدگی 
 آل کثیــر مربــوط بــه پار گی ربــاط صلیبی می شــود.  این بازیکــن دوری 6 ماهه از میادیــن را تجربه

صفحه 18 خواهد کرد.«

صفحه 18

صفحه 19

 مهسا جاور ، ملی پوش روئینگ: 
بهترین اتفاق زندگی ام مادرشدن بود  
 با تولد دخترم مینل
مهسای جدیدی شدم
خوشحال می شوم که دخترم ورزشکار 
حرفه ای شود
 با مدال طلای هانگژو کلکسیونم را 
تکمیل می کنم

 سرخابی ها
به شرکت های 
 اقتصادی 
واگذار شوند

چرا ال کلاسیکو در عربستان 
برگزار می  شود؟

صفحه 20

امیررضا خادم در گفت وگو با »ایران«:

 ساعت 22:30 امشب؛ رئال مادرید- بارسلونا 
در سوپرجام متفاوت اسپانیا

الهام فرهمند، بازیکن تیم ملی فوتبال بانوان:
 نام دخترم »آرنیکا«  به معنای آریایی نیک است

اینکه در تیم ملی هستم، ۵0 درصد به خاطر 
حمایت های همسرم است

در جام ملت ها به  دنبال شگفتی و صعود به 
جام جهانی هستیم


